

**វេទិកាអ៊ីនធឺណិតភ្នំពេញ**

**ថ្ងៃទី ១៧ និង ១៨ តុលា ឆ្នាំ ២០២៤**

**អនាគតឌីជីថលប្រកបដោយ យុត្តិធម៌ និង បរិយាបន្នសម្រាប់កម្ពុជា**

**ទីតាំង : ហ្វេកតូរី ភ្នំពេញ**

**១. បរិបទ**

ដំណើរការទៅរក សេដ្ឋកិច្ចឌីជីថល និងសង្គមឌីជីថល ដ៏រឹងមាំរបស់ប្រទេសកម្ពុជា ដែលមានបរិយាបន្នភាព និង ភាពត្រឹមត្រូវ ត្រូវបានប្រព្រឹត្ត ទៅតាមក្របខ័ណ្ឌនៃ គោលនយោបាយសេដ្ឋកិច្ច ឌីជីថល និង សង្គម ឆ្នាំ ២០២២- ២០៣៥។ ក្របខណ្ឌនេះ បានកំណត់គោលដៅ និងទិសដៅ ប្រកបដោយមហិច្ឆិតាក្នុងការប្រែក្លាយកម្ពុជា ទៅជា សេដ្ឋកិច្ចឌីជីថល និងសង្គមដោយផ្ដោតលើសសរស្តម្ភសំខាន់ៗ ចំនួនបី៖ ពលរដ្ឋឌីជីថល រដ្ឋាភិបាលឌីជីថល និង អាជីវកម្មឌីជីថល។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ បញ្ហាប្រឈមមួយចំនួន រវាងដល់វឌ្ឍនភាពនេះ ក្នុងនោះរួមមាន កង្វះហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ គម្លាតអក្ខរកម្មឌីជីថល និង ការគ្រប់គ្រងការសម្របសម្រួល។ ឧទាហរណ៍ ជាក់ស្តែង បើ យោងតាមប្រសាសន៍របស់ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងប្រៃសណីយ៍ និងទូរគមនាគមន៍ ប្រជាជនកម្ពុជាត្រឹមតែ ៣០ ភាគរយ ប៉ុណ្ណោះ ដែលមាន ចំណេះដឹងផ្នែកឌីជីថលជាមូលដ្ឋាន។

ដើម្បីគាំទ្រដល់ការផ្លាស់ប្តូរឌីជីថល រដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា កំពុងធ្វើសេចក្តីព្រាងច្បាប់ ដើម្បីដោះស្រាយឧក្រិដ្ឋកម្មតាម អ៊ីនធឺណិត សន្តិសុខតាមអ៊ីនធឺណិត ការពារទិន្នន័យផ្ទាល់ខ្លួន និងច្បាប់ទាក់ទងនឹងអ៊ីនធឺណិតផ្សេងទៀត ក្នុង គោលបំណង បង្កើតបរិយាកាសឌីជីថល ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព ដោយដោះស្រាយការគំរាមកំហែង តាមអ៊ីនធឺ ណិត និង ការការពារទិន្នន័យផ្ទាល់ខ្លួន។ ទោះជាយ៉ាងណា សេចក្តីព្រាងច្បាប់ទាំងនេះ បានលើកឡើងនូវការព្រួយ បារម្ភមួយចំនួន។ ដូចជា ច្បាប់ស្តីពីឧក្រិដ្ឋកម្មតាមអ៊ីនធឺណិត និងសន្តិសុខតាមអ៊ីនធឺណិត និង សេចក្តីព្រាងច្បាប់ ការពារទិន្នន័យ ត្រូវតែតាក់តែងឲ្យ ស្របតាមស្តង់ដារអន្តរជាតិ ដើម្បីធានាពីការការពារភាពឯកជនរបស់ប្រជា ពលរដ្ឋប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពដោយមិនរារាំងដោយប្រការណាមួយ។

បច្ចេកវិទ្យាដែលកំពុងរីកចម្រើន បានបង្កើតឱកាសជាច្រើន សម្រាប់ប្រទេសកម្ពុជា រួមទាំង ការបង្កើនប្រសិទ្ធភាព ការច្នៃប្រឌិត និងកំណើនសេដ្ឋកិច្ចទៅលើវិស័យមួយចំនួនដូចជា ការថែទាំសុខភាព កសិកម្ម និងហិរញ្ញវត្ថុ។ ទោះជា យ៉ាងណាក៏ដោយ បច្ចេកវិទ្យាថ្មីៗទាំងនេះ បានជះឥទ្ធិពលយ៉ាងខ្លាំង ដល់ការបៀតបៀនតាមអ៊ីនធឺណិត លើអ្នក កាសែតស្ត្រី ក៏ដូចជា ការផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានក្លែងក្លាយ ដែលជំរុញដោយ បញ្ហាសប្បុរសធម៌ និង ការបោកប្រាស់តាម អ៊ីនធឺ

ណិតនៅកម្ពុជា។ ជាមួយនឹងការកើនឡើង នៃវេទិកាប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម និងឧបករណ៍ទំនាក់ទំនងឌីជីថល អ្នកសារព័ត៌មានជាស្រ្តី ត្រូវបានគេកំណត់គោលដៅ កាន់តែខ្លាំងឡើងដោយការយាយីតាមអ៊ីនធឺណិត រួមទាំងការវាយប្រហារ និងការគំរាមកំហែងផ្នែកលើយេនឌ័រ។ ខណៈពេលដែលអត្ថប្រយោជន៍ជាច្រើន ត្រូវបានបង្កើតឡើង ដោយបញ្ហាសប្បុរសធម៌ ការចែកចាយព័ត៌មានក្លែងក្លាយ ក៏បានកើតឡើងតាមបច្ចេកវិទ្យាមួយនេះ ដែលជាហេតុធ្វើឱ្យព័ត៌មានមិនពិតកាន់តែរីកសាយភាយ ដែលជាមូលហេតុធ្វើឱ្យ អ្នកប្រើប្រាស់អ៊ីនធឺណិត បាត់ការជឿទុកចិត្តលើប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយ។ ទិដ្ឋភាពឌីជីថលដែលកំពុងកើនឡើងនេះក៏បានត្រួសត្រាយផ្លូវសម្រាប់ការបោកប្រាស់តាមអ៊ីនធឺណិត ដែលគួរអង្គផ្សេងទៀត បានទាញយកបច្ចេកវិទ្យានេះ ដើម្បីធ្វើការបោកបញ្ឆោត និងបន្លំបុគ្គល ដែលបង្កើតឱ្យមានបរិយាកាសអនឡាញដ៏អាក្រក់មួយ។ កង្វះអក្ខរកម្មឌីជីថល និងគ្របខ័ណ្ឌច្បាប់ ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងបញ្ហាទាំងនេះ បានធ្វើឱ្យសាធារណៈជនក្លាយជាជនងាយរងគ្រោះ។

**២. តើអ្វីទៅជាវេទិកាអ៊ីនធឺណិតភ្នំពេញ ?**

វេទិកាអ៊ីនធឺណិតភ្នំពេញ គឺ ជាវេទិកាមួយដែលផ្តួចផ្តើមបង្កើត ដោយក្រុមការងារធ្វើការផ្នែកសិទ្ធិឌីជីថល នៅប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បីលើកកម្ពស់ និង ការពារសិទ្ធិឌីជីថល និងសេរីភាពអ៊ីនធឺណិតនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា តាមការប្រមូលផ្តុំសម្លេងពី ពហុវិស័យ និងសិក្សា ពីបទពិសោធក្នុងតំបន់ និងអន្តរជាតិ។ វេទិកាអ៊ីនធឺណិតភ្នំពេញ នឹងធ្វើជារៀងរាល់ឆ្នាំ ដោយមានការសហការរៀបចំដោយ ក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល។ វេទិកានេះ គឺជាកន្លែងផ្លាស់ប្តូរ ចំនេះដឹង លើកពីកង្វល់ បញ្ហាប្រឈមនានា និងចែករំលែកបទពិសោធន៍ពីក្រុមងាយរងគ្រោះ អង្គការសង្គមស៊ីវិល រាជរដ្ឋាភិបាល ដៃគូអភិវឌ្ឍ ភ្នាក់ងារអង្គការសហប្រជាជាតិ និងអ្នកស្រាវជ្រាវ និងវិស័យឯកជន។

បណ្តាញ និងដៃគូនៅថ្នាក់តំបន់ ដែលធ្វើការលើកកម្ពស់សេរីភាពអ៊ីនធឺណិត សិទ្ធិឌីជីថល និងគណនេយ្យភាពបច្ចេកទេស នឹងត្រូវបានអញ្ជើញចូលរួម ជាអ្នកជំនាញ និងវាគ្មិនកិត្តិយស ដើម្បីចែករំលែកចំណេះដឹង នៅក្នុងវេទិកានេះផងដែរ។ វេទិកាអ៊ីនធឺណិតភ្នំពេញនេះ មិនត្រឹមតែផ្តោតលើ បញ្ហាសិទ្ធិសេរីភាពអ៊ីនធឺណិត នៅប្រទេសកម្ពុជា ប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែក៏ផ្តោតលើវិធីសាស្ត្រក្នុងការកៀរគរការគាំទ្រពីដៃគូថ្នាក់តំបន់ ដើម្បីធ្វើយ៉ាងណាជំរុញឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

**៣. ក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល**

ក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល បានបង្កើតឡើងនៅចុងឆ្នាំ ២០២០ ដោយអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលក្នុងស្រុក និងបរទេស ព្រមទាំងសមាគមក្នុងស្រុកប្រមាណជាង ២០ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាដែលកំពុងធ្វើ ការលើកកម្ពស់សិទ្ធិឌីជីថលសិទ្ធិមនុស្ស សេរីភាពខាងបញ្ចេញមតិ សេរីភាពព័ត៌មាន និងអ៊ីនធឺណិត។ អ្នកឯកទេសសិទ្ធិឌីជីថល ពីអង្គការអន្តរជាតិ និងភ្នាក់ងារមូលនិធិ ត្រូវបានអញ្ជើញឱ្យចូលរួមក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល ជាអ្នកអង្កេតសិទ្ធិឌីជីថល ក្នុងការជួយ

ជាជំនួយបច្ចេកទេស យុទ្ធសាស្ត្រ និង ផ្តល់ជំនួយថវិកា ក្នុងការអនុវត្តផែនការយុទ្ធសាស្ត្រប្រចាំឆ្នាំ ក្នុងការលើកម្ពស់ សិទ្ធិឌីជីថល សិទ្ធិ និងសេរីភាពក្នុងការបញ្ចេញមតិ។ តាំងពីពេលដែលក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល បានបង្កើត ក្រុមនេះ បានធ្វើការប្រចាំខែជាទៀតទាត់ និងការប្រជុំបច្ចេកទេសផ្សេងៗដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាផ្សេងៗដែលចាំបាច់។

**៤. វិសាលភាព**

វេទិកាអ៊ីនធឺណិតភ្នំពេញ នឹងផ្តោតលើបញ្ហាសិទ្ធិអ៊ីនធឺណិតនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ដែលត្រូវធ្វើការតស៊ូមតិ សម្រាប់ ការផ្លាស់ប្តូរវិជ្ជមាននៅក្នុងក្របខណ្ឌគោលនយោបាយ ឬបទប្បញ្ញត្តិច្បាប់នៅប្រទេសកម្ពុជា។

**៥. គោលបំណងទូទៅ**

វេទិកាអ៊ីនធឺណិតភ្នំពេញ មានគោលបំណង និងការពារសេរីភាពនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាតាមរយៈ កិច្ចសន្ទនា ការ ជជែកវែកញែក និងការចែករំលែកបទពិសោធន៍ និងចំណេះដឹងក្នុងថ្នាក់តំបន់ និងថ្នាក់អន្តរជាតិ។

**៦. គោលបំណងជាក់លាក់**

- បង្កើតវេទិកាដែលភាពចម្រុះពីគ្រប់ដៃគូពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីចែករំលែកពីបទពិសោធន៍ លើកឡើងពីកង្វល់ និងពិភាក្សាអំពីបញ្ហាដែលកំពុងកើតមានឡើង ទាក់ទងនឹងសេរីភាពអ៊ីនធឺណិត សិទ្ធិឌីជីថល និងការប្រើ ប្រាស់បច្ចេកវិទ្យាប្រកបដោយការទទួលខុសត្រូវ។
- លើកទឹកចិត្តក្នុងការកសាងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធឌីជីថលដ៏រឹងមាំ និងកម្មវិធីអក្ខរកម្ម ខណៈពេលដែលគាំទ្រ ដល់ច្បាប់ដែលស្របតាមស្តង់ដារពិភពលោក និងដោះស្រាយតម្រូវការនៃយុគសម័យឌីជីថល។
- ទាញយកសក្តានុពលនៃបច្ចេកវិទ្យាដែលកំពុងរីកចម្រើន ធ្វើឱ្យប្រាកដថាបច្ចេកវិទ្យាទាំងនោះ ត្រូវបាន អភិវឌ្ឍ និងប្រើប្រាស់ប្រកបដោយក្រមសីលធម៌ ដោយយកចិត្តទុកដាក់លើភាពឯកជន សុវត្ថិភាព និងការ ការពារដល់ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជា។

**៧. លទ្ធផលរំពឹងទុក**

- ការបង្កើនកិច្ចសហការ និងការសន្ទនាតាមរយៈភាគីពាក់ព័ន្ធចម្រុះ រួមមានសង្គមស៊ីវិល រដ្ឋាភិបាល វិស័យ ឯកជន និងវិទ្យាស្ថានស្រាវជ្រាវនានា នឹងចូលរួមក្នុងកិច្ចពិភាក្សា បើកចំហ ដែលនាំទៅរកភាពជាដៃគូ កាន់តែរឹងមាំ ដើម្បីបង្កើនការការពារយល់ដឹងពីបញ្ហាប្រឈមនៃ សេរីភាពអ៊ីនធឺណិត និងសិទ្ធិឌីជីថល។
- ការព្រួយបារម្ភ និងធាតុចូលនានាដែលទាក់ទងនឹង ឧក្រិដ្ឋកម្មតាមអ៊ីនធឺណិត សុវត្ថិភាពតាមអ៊ីនធឺណិត និងច្បាប់ការពារទិន្នន័យ ត្រូវបានគិតពិចារណា ដើម្បីឈានឆ្ពោះ ទៅដល់ការការពារសុវត្ថិភាព របស់ពលរដ្ឋ

កម្ពុជានៅលើវេទិកាអនឡាញ ខណៈពេលដែល សេរីភាពនៃការបញ្ចេញមតិ និងសិទ្ធិឯកជនភាព ត្រូវបាន ការការពារពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធ។

- កិច្ចសហការរវាងរដ្ឋាភិបាល វិស័យឯកជន សង្គមស៊ីវិល និងដៃគូអន្តរជាតិត្រូវបានពង្រឹង ដែលនាំទៅដល់ ការប្រើប្រាស់ប្រកបដោយការទទួលខុសត្រូវនៃបច្ចេកវិទ្យាដែលកំពុងរីកចម្រើន ជាមួយនឹងការបង្កើនការ យល់ដឹងជាសាធារណៈ និងការចូលរួមលើសិទ្ធិឌីជីថល និងបញ្ហាសីលធម៌។

**៨. សេចក្តីប្រាង្គរបៀបវារៈ:**

ពេលវេលា	របៀបវារៈ	អ្នកទទួលខុសត្រូវ	ចំណាំ
ថ្ងៃទី ១ - ថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ទី១៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២៤			
កម្មវិធីពេលព្រឹក			
០៨:០០-០៨:៣០	ការចុះបញ្ជីវត្តមានអ្នក ចូលរួម	ក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល	
០៨:៣០-០៨:៤៥	មតិស្វាគមន៍	១. លោក ណុប វី នាយកប្រតិបត្តិ សមាគមសម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា និង តំណាងក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល ២. លោក ស្អាត ប្រែអិន លេខាទី២នៃ ស្ថានទូតអូស្ត្រាលីប្រចាំកម្ពុជា ៣. កញ្ញា ផូ សុភា តំណាងអ្នកកាសែត ពលរដ្ឋ	
០៨:៤៥-០៩:០០	សុន្ទរកថាបើកអង្គពិធី	តំណាង ក្រសួងប្រៃសណីយ៍ និង ទូរគមនាគមន៍ (បញ្ជាក់តាមក្រោយ)	

០៩:០០-០៩:៣០	ការសម្តែង	Epic Art	
០៩:៣០-១០:៤៥	<p>កិច្ចពិភាក្សា:</p> <p>ចក្ខុវិស័យរបស់ប្រទេស កម្ពុជាដើម្បីឆ្ពោះទៅរក ការផ្លាស់ប្តូរឌីជីថល៖ បញ្ហាប្រឈម និងឱកាស</p>	<p>វាក្មិន:</p> <p>១. តំណាង ក្រសួងប្រៃសណីយ៍ និង ទូរគមនាគមន៍ (បញ្ជាក់តាមក្រោយ)</p> <p>២. លោក ស៊ីរីរ៉ាត់ វីលៀម ឆែម សហ ស្ថាបនិក និងជាប្រធាននៃវេទិកា AI</p> <p>៣. លោក ម៉ាទីន ប្រីសុន នាយកប្រតិបត្តិនៃ សភាពាណិជ្ជកម្មអឺរ៉ុបនៅកម្ពុជា</p> <p>៤. លោក ឡាំ សុជាតិ នាយកប្រតិបត្តិនៃ វិទ្យាស្ថានតស៊ូមតិ និងគោលនយោបាយ (API)</p>	<p>អ្នកសម្រប សម្រួល: គំ សូម៉ាលី មន្ត្រីគម្រោង នៃមជ្ឈមណ្ឌ លអាស៊ី</p>
<p>១០:៤៥-១១:០០</p> <p>សម្រាកអាហារសម្រន់</p>			
១១:០០-១២:០០	<p>កិច្ចសន្ទនាយុវជន៖</p> <p>យុវជន និង ទំនើបកម្ម នៃ ប្រព័ន្ធឌីជីថល</p>	<p>វាក្មិន:</p> <p>១. លោក វិន វិចិត្រ យុវជននៃសមាគម អនាគតយុវជនកម្ពុជាអាស៊ាន</p> <p>២. ព្រះតេជព្រះគុណ ខុន ហឺ សមណ និស្សិតព័ត៌មានវិជ្ជា</p> <p>៣. សួន ស្រីដេត តំណាងពីអង្គការក្លាហាន</p> <p>៤. លោក ស៊ីវ ថិត តំណាងយុវជនជនជាតិ ដើមភាគតិច</p>	<p>អ្នកសម្រប សម្រួល អ្នក ស្រី សុខ ឡែន សមាជិកក្រុម ការងារសិទ្ធិឌី ជីថល</p>

		៥. សំណាង អ្នកតស៊ូមតិលើអ្នកស្រលាញ់ ភេទដូចគ្នា	
<p>១២:០០-១:៣០ រសៀល</p> <p>សម្រាកអាហារថ្ងៃត្រង់</p>			
កម្មវិធីពេលថ្ងៃ			
១:៣០-២:៣០	បទបង្ហាញពីសូចនាករ សកលនៃអ៊ីនធឺណិត ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រ ROAM-X	លោក ចន្ទី វិសាល នាយកមជ្ឈមណ្ឌល ស្រាវជ្រាវគោលនយោបាយឌីជីថល និង នវា នុវត្តន៍ នៃបណ្ឌិត្យសភាបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថល កម្ពុជា (CADT)	
២:៣០-៣:១០	TEDx Talk  ១.ការយាយីតាមអ៊ីនធឺ ណិតលើអ្នកកាសែតស្រី  ២.បញ្ហាសប្បុរសធម៌ និង សិទ្ធិឌីជីថល	១. លោកស្រី ហង្ស សម្បស្ស ប្រធានក្រុមអ្នក កាសែតស្រីកម្ពុជា (CFJ)  ២. លោកបណ្ឌិត ម៉ាក ពីណុល រ៉ូរ៉េ ប្រធាន គ្រប់គ្រងការស្រាវជ្រាវនៃមជ្ឈមណ្ឌលអាស៊ី	
<p>៣:១០-៣:២៥</p> <p>សម្រាកអាហារសម្រន់</p>			
៣:២៥-៤:៤៥	កិច្ចសន្ទនាជាមួយ អ្នក បង្កើតមតិកា នៅលើ បណ្តាញសង្គម	១. ឌីដេ ណាណា ២. លោក ឆឹម ហាក់ឡៅ	អ្នកសម្រប សម្រួល លោកស្រី ណុប

	តួនាទីរបស់ពលរដ្ឋឌីជីថលក្នុងការរួមចំណែកដល់ការផ្លាស់ប្តូរឌីជីថលនៅកម្ពុជា		លីនដា សមាជិកក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល
៤:៤៥-៥:០០	បទបញ្ចប់ថ្ងៃទី ១	លោក អ៊ិត សុធឿត នាយកប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយមជ្ឈមណ្ឌលសារព័ត៌មានឯករាជ្យកម្ពុជា និងតំណាង ក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល	
ថ្ងៃទី ២ - ថ្ងៃសុក្រ ទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២៤			
កម្មវិធីពេលព្រឹក			
០៨:០០-០៨:៣០	ការចុះបញ្ជីវត្តមានអ្នកចូលរួម	ក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល	
០៨:៣០-០៨:៤៥	កិច្ចស្វាគមន៍ថ្ងៃ ទី ២	លោក ឡាំ សុផាតិ នាយកប្រតិបត្តិវិទ្យាស្ថានតស៊ូមតិនិងគោលនយោបាយ (API) និងតំណាង ក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល	
០៨:៤៥-១០:៣០	សិក្ខាសាលា ១.វិធីសាស្ត្រកាត់បន្ថយហានិភ័យក្នុងការបោកប្រាប់តាមអ៊ីនធឺណិត ២.ការយាយីតាមអ៊ីនធឺណិត	១. ជំរុំឌីជីថល និង Digitalhub101 ២. លោក ង៉ែត ម៉ូសេ ក្រុមការងារគម្រោងការពារ	

	<p>៣.ការបោកបញ្ឆោតតាមអនឡាញ</p> <p>៤.ព័ត៌មានក្លែងក្លាយ និងក្របខ័ណ្ឌសមត្ថភាពអក្ខរកម្មព័ត៌មានប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយឌីជីថល</p>	<p>៣. លោក អាមា កូយ៉ាវ៉ា ប្រធានអភិបាលកិច្ចនៃកម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍អង្គការសហប្រជាជាតិកម្ពុជា។</p> <p>៤. តំណាងពី មជ្ឈមណ្ឌល សារព័ត៌មាន ឯករាជ្យកម្ពុជា សមាគមសម្ព័ន្ធ អ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា និង យូណេស្កូ</p>	
<p>១០:៣០-១០:៤៥</p> <p>សម្រាកអាហារសម្រន់</p>			
<p>១០:៤៥-១១:០០</p>	<p>សេចក្តីសង្ខេបនៃសិក្ខាសាលាទាំង៥</p>	<p>លោក អ៊ុត សុធឿត នាយកប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយមជ្ឈមណ្ឌលសារព័ត៌មានឯករាជ្យកម្ពុជា និងតំណាង ក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល</p>	
<p>១១:០០-១២:០០</p>	<p>TEDx Talk</p> <p>១.ការត្រួតពិនិត្យពីការវិវត្តគ្រឿងលើអ៊ីនធឺណិត</p> <p>២.យេនឌ័រ និង សេរីភាពបញ្ចេញមតិនៅលើអនឡាញ</p>	<p>១. លោកស្រី តាន់ ថារី អ្នកជំនាញផ្នែកទំនាក់ទំនងបច្ចេកវិទ្យានៃវិទ្យាស្ថានតស៊ូមតិ និងគោលនយោបាយ</p> <p>២. អ្នកស្រី អេង ចាន់ឌី នាយិកាយេនឌ័រ និងអភិវឌ្ឍន៍សម្រាប់កម្ពុជា (GADC)</p>	
<p>១២:០០-១:៣០ រសៀល</p> <p>សម្រាកអាហារថ្ងៃត្រង់</p>			



<p>១:៣០-៣:០០</p>	<p>បទបង្ហាញស្តីពី និន្នាការ នៃច្បាប់ទាក់ទងនឹងអ៊ីនធឺ ណិតនៅអាស៊ីអាគ្នេយ៍</p>	<p>តំណាងពីអង្គការ Engage Media (បញ្ជាក់ តាមក្រោយ)</p>	
<p>៣:០០-៣:១៥</p> <p>សម្រាកអាហារសម្រន់</p>			
<p>៣:១៥-៤:៣០</p>	<p>កិច្ចពិភាក្សាលើ គុណភាព រវាងសិទ្ធិ និងសន្តិសុខលើ ច្បាប់ឌីជីថលកម្ពុជា។</p>	<p>១. តំណាង ក្រសួងប្រៃសណីយ៍ និង ទូរគមនាគមន៍ (បញ្ជាក់តាមក្រោយ)</p> <p>២. លោក ណុប វី នាយកប្រតិបត្តិសមាគម សម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា និង តំណាង ក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល</p> <p>៣. លោក ឌុច ពិសិដ្ឋ មេធាវីសិទ្ធិមនុស្សនៃ ក្រុមហ៊ុនច្បាប់ពាណិជ្ជកម្ម និងសិទ្ធិមនុស្ស</p> <p>៤. លោក គូប៊ី មែនខែល អ្នកជំនាញផ្នែក ច្បាប់ពី UNESCO និង នាយកប្រតិបត្តិនៃ មជ្ឈមណ្ឌលច្បាប់ និងលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ</p>	<p>អ្នកសម្រប សម្រួល៖ លោក ប៉ា ចាន់រឿន នាយក ប្រតិបត្តិនៃ វិទ្យាស្ថានកម្ពុ ជាដើមប្រជា ធិបតេយ្យ</p>
<p>៤:៣០-៤:៤៥</p>	<p>អនុសាសន៍សម្រាប់ វេទិកាអ៊ីនធឺណិតភ្នំពេញ</p>	<p>លោក ថម វ៉ាយ នាយកនៃលទ្ធិប្រជាធិបតេ យ្យ និងអភិបាលកិច្ចពីទីភ្នាក់ងារសហរដ្ឋអា មេរិកសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិ</p>	
<p>៤:៤៥-៥:០០</p>	<p>សុន្ទរកថាបិទអង្គពិធី</p>	<p>អ្នកស្រី ចាន់ សុគន្ធា នាយកប្រតិបត្តិ មជ្ឈមណ្ឌលកម្ពុជា ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយ ឯក រាជ្យ និងតំណាងក្រុមការងារសិទ្ធិឌីជីថល</p>	